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Protokół Nr XLV / 22 

z XLV sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 21 marca 2022 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.00 -14.40. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 45 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Uczestników sesji poprosił o założenie maseczek, które są dostępne przy wyjściu. 

Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Powiedział, że w sesji 

uczestniczy 21 radnych.  

 

Poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego. Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej 

wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych, w myśl 

przepisów rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak poprosił o zgodę na wycofanie z programu dzisiejszych 

obrad projektu 4.4, dotyczącego uchwały w sprawie Korpusu Wsparcia Seniorów na rok 2022. 

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za – 21, przeciw - 0, 

wstrzymujących  się – 0. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone.   

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 43 i 44 sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  
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1) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2022 

rok.  

2) Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy w latach 2022-2026  

3) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji.  

4) Uchwała w sprawie przystąpienia i przyjęcia do realizacji programu "Korpus Wsparcia 

Seniorów" na rok 2022 - Wycofany z porządku obrad. 

5) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok  

6) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok.  

7) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2022-2032  

8) Uchwała w sprawie przeprowadzenia postępowania likwidacyjnego Szkoły Podstawowej  

w Brzezówce       

9) Uchwała w sprawie: założenia Publicznego Przedszkola w Brzezówce  

10) Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach  

11) Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce  

12) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działka 5987.  

13) Uchwała w sprawie uchwalenia VIII. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce.  

5. Informacja o wynikach konsultacji społecznych dotyczących Strategii Rozwoju Gminy 

Ropczyce na lata 2022-2030.  

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie sesji.  

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 43 i 44 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokoły z 43 i 44 sesji Rady Miejskiej zostały przyjęte przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ropczyce na 2022 rok – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich – p. Łukasz Charchut.          
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Proponowany projekt związany jest z wejściem w życie z dniem 1 stycznia ustawy o zmianie 

ustawy o zdrowiu publicznym. Ustawodawca zobligował samorządy do połączenia  

i aktualizacji uchwał w sprawie gminnego programu profilaktyki i przeciwdziałania narkomanii 

do 31 marca. 

 

Radny p. Andrzej Rachwał - Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

przedstawił opinię ww. Komisji z dnia 16 marca 2022 roku. Po przeprowadzonej analizie 

pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały przedłożony na 45 sesję Rady Miejskiej w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2022 rok - projekt 4.1. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ropczyce na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2022-2026 – Kierownik Referatu 

Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej – p. Arkadiusz Bęben. 

Projekt uchwały 4.2 w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy na lata 2022-2026 określa podstawowe zasady gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Ropczyce oraz określa strategię działania polityki 

mieszkaniowej, która ma dążyć do realizacji zadania własnego polegającego na tworzeniu 

warunków do zaspokajania potrzeb mieszkaniowych członków wspólnoty samorządowej 

nałożonego ustawą z 21 czerwca 2021 roku. Jest to uaktualnienie do poprzedniego programu.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 16 marca 2022 roku 

przeanalizowała trzy projekty uchwał i wydała pozytywne opinie o tych projektach. Są to: 

projekt 4.2 program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy w latach 2022-2026, 

projekt 4.12 nabycie nieruchomości kolejnej na cele sportu i rekreacji w Niedźwiadzie i projekt 

4.13  ustalenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

w obrębie dworca autobusowego. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy w latach 2022-2026 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 
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4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – Przewodniczący Rady 

– p. Grzegorz Bielatowicz. 

Jest to projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji przedłożony przez Komisję skarg, 

wniosków i petycji. Petycja dotyczyła remontu drogi gminnej w Okoninie na działce numer 

535. Tu jeszcze informacja w pierwszym zdaniu w nawiasie jest rok 2002, ma być 2022.  

 

Radna p. Genowefa Ciosek – Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji – Komisja 

skarg, wniosków i petycji pracowała nad petycją na dwóch posiedzeniach. Wynikiem pracy 

Komisji jest projekt uchwały znajdujący się w tym punkcie porządku obrad, co państwo macie 

w e-sesji. Podsumowanie jest takie, że w związku z uznaniem zasadności petycji przez 

Burmistrza Ropczyc, jako organu właściwego w sprawie remontu drogi Rada Miejska również 

powinna uznać ją za zasadną oraz popierać podjęte działania. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4.4) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia i przyjęcia do realizacji programu "Korpus 

Wsparcia Seniorów" na rok 2022 – wycofany z porządku obrad. 

 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2022 rok – Skarbnik Gminy – p. Beata Malec.  

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych  

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 2022 roku. Postanawia się  

o zabezpieczeniu w budżecie 2023 roku środków w kwocie 700 000 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadania Projektowanie i budowa sieci wodociągowej przy ulicy Kolejowej  

w Ropczycach. W związku z planowanym rozpoczęciem wskazanego zadania i zawarciem 

umowy projekt uchwały jest konieczny do podjęcia, w związku z upoważnieniem burmistrza 

do zaciągnięcia zobowiązania na lata 2022-2023, na które planowane jest wykonanie 

Projektowanie i budowa sieci wodociągowej przy ulicy Kolejowej w Ropczycach.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że  

ww. Komisja opiniowała projekty na posiedzeniu 16 marca. Między innymi zaopiniowała 3 

projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Są to projekty dotyczące wydatku inwestycyjnego na 2023 

rok - projekt 4.5, zmian w budżecie - projekt 4.6, zmian prognozy finansowej gminy - projekt 

4.7. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 

rok - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie gminy na 2022 rok. W budżecie zwiększa się dochody  

o łączną kwotę 201 734 zł i zmniejsza się dochody w kwocie 207 671 zł. W tabeli numer 1 

wskazano zwiększenia i zmniejszenia dochodów. Na zmniejszenie dochodów składa się 

obniżona zgodnie z informacją Ministerstwa Finansów cześć oświatowa subwencji ogólnej na 

2022 rok. W związku ze zmniejszeniem wskazanych dochodów te środki ostatecznie 

zmniejszamy na wydatkach na energii cieplnej. Jest to możliwe w związku z obniżeniem stawki 

VAT-u do 5% ogłoszonym w związku z wejściem programu Polski Ład. Po zwiększonych 

pozycjach dochodów mamy kwotę 98 598 zł jako zwiększenie rezerwy części oświatowej 

subwencji ogólnej. Te środki zostaną przeznaczone na prowadzenie specjalistycznych zajęć dla 

uczniów szkół podstawowych w okresie od 1 marca do 20 grudnia 2022 roku. Po stronie 

zwiększeń również w placówkach oświatowych kwota 3 300 zł. Są to środki z prowadzonego 

sklepiku szkolnego z przeznaczeniem na zakup książek w Szkole Podstawowej nr 6. Kwota  

20 500 zł - środki od rodziców jako wkład własny w związku z organizacją wycieczek w ramach 

programu Poznaj Polskę. Będzie to w Szkole Podstawowej nr 3 i w Szkole Podstawowej  

w Niedźwiadzie Dolnej. Ostatnią kwotą zwiększającą dochody jest kwota 78 336 zł jako środki 

z programu rządowego opieka wytchnieniowa realizowanego przez Miejsko-Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej. W tabeli numer 2 rozpisano według klasyfikacji budżetowej zadania, które 

w ramach tych środków zostaną realizowane. Również w projekcie uchwały wprowadza się 

zwiększone wydatki w kwocie 1 910 323,10 zł. Zwiększenia dotyczą wydatków 

inwestycyjnych,  jak w tabeli numer 3. Pokrycie wydatków inwestycyjnych w kwocie 50 000 

zł z przeznaczeniem na wpłatę na państwowy fundusz celowy dla komendy policji na zakup 

radiowozu w ramach wolnych środków jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym. Wolne środki w kwocie 1 260 323,10 zł jako uzupełnienie subwencji na inwestycje 

kanalizacyjne wskazane w tabeli numer 3 oraz 600 000 zł jako zwiększenie subwencji na 

inwestycje wodociągowe. W tabeli numer 3 wskazano według klasyfikacji podział przychodów 

z których będą finansowane wydatki majątkowe. Również w projekcie uchwały dokonuje się 

przeniesienia między klasyfikacją budżetową poszczególnych zadań. Są to zadania realizowane 

przez Urząd Miejski w Ropczycach konieczne do dalszej realizacji, w związku z ogłoszonymi 

przetargami na które środki musiały być zwiększone w związku z istniejącą sytuacją na rynku.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2022 rok została podjęta przy: za – 

21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2022-2032 - Skarbnik Gminy – p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2022-

2023. W związku z przepisami ustawy o finansach publicznych wszelkie zmiany dokonane od 

ostatniej sesji zawarte są w załączniku nr 1 dotyczą zwiększonych dochodów, wydatków, 

przychodów. Wszystkie wskaźniki, które mają na te dane wpływ są przedstawione w załączniku 

numer 1. Załącznik nr 2 dotyczący przedsięwzięć nie ulega zmianie. Wszelkie objaśnienia 

liczbowe, które wcześniej zostały zawarte w załączniku nr 1 są przedstawione w wersji 

opisowej w objaśnieniach w załączniku nr 3. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2022-

2032 została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia postępowania 

likwidacyjnego Szkoły Podstawowej w Brzezówce - Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek 

Oświatowych – p. Stanisław Mazur. 

Przedkładana uchwała dotyczy przeprowadzenia postępowania likwidacyjnego Szkoły 

Podstawowej w Brzezówce. Z dniem 31 sierpnia 2022 roku z powodu małej liczby uczniów 

likwiduje się Szkołę Podstawową w Brzezówce. Uczniom zlikwidowanej Szkoły Podstawowej 

w Brzezówce zapewnia się kontynuowanie nauki od 1 września 2022 w Szkole Podstawowej 

w Lubzinie oraz w Zespole Szkół nr 3 w Ropczycach. Mienie znajdujące się w użytkowaniu 

Szkoły Podstawowej w Brzezówce przekazane zostanie Publicznemu Przedszkolu  

w Brzezówce z siedzibą Brzezówka 160. Likwidacja dokonuje się dwustopniowo.  

W pierwszym etapie podjęto uchwałę intencyjną o zamiarze likwidacji szkoły. Następnie 

Podkarpacki Kurator Oświaty wyraził pozytywną opinię w sprawie likwidacji, jak również 

skutecznie zawiadomiono rodziców i związki zawodowe. W związku z powyższym zostały 

spełnione warunki do podjęcia ostatecznej uchwały o likwidacji szkoły.  

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu w dniu 16 marca bieżącego roku opiniowała 

dwa projekty uchwał: projekt 4.8 dotyczący przeprowadzenia postępowania likwidacyjnego 

Szkoły Podstawowej w Brzezówce oraz projekt 4.9 dotyczący założenia Publicznego 

Przedszkola w Brzezówce. W wyniku głosowania projekty te uzyskały pozytywną opinię 

komisji.  

 

Radny p. Jan Rydzik - Chciałem dopytać się czy oprócz tych konsultacji z rodzicami dzieci, 

które chodzą do tej szkoły i z radą pedagogiczną czy jeszcze były jakieś zebrania  

w międzyczasie od ostatniej komisji co żeśmy przyjęli projekt uchwały. Czy jeszcze  

z mieszkańcami w ogóle jakieś zebranie sołtys zrobił. Czy się mieszkańcy w ogóle 
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wypowiedzieli, większa ilość tych mieszkańców bo na razie jest tylko to, co było ostatnio 

powiedziane, że wypowiedź tylko nauczycieli i dzieci tych, którzy uczęszczają do szkoły.  

 

Radny p. Dariusz Herbut - Panie dyrektorze, ja mam pytanie okołoszkolne, jeżeli chodzi  

o Brzezówkę bo mamy teraz sytuację polityczną jaką mamy i wiem, że w firmie Weldon, która 

jest na Brzezówce byli pracownicy z Ukrainy i teraz do nas te rodziny przyjechały  

i takie pytanie czy na ten czas, przynajmniej do września nie można byłoby tym dzieciom 

zorganizować jakieś zajęcia. Czy jest jakiś inny pomysł na te działania bo wiadomo, że to są 

dzieci obcojęzyczne i myślę, że jakiś aklimatyzacyjny okres być może razem, wspólnie 

powinny gdzieś przebyć. Ewentualnie jeżeli się sytuacja polityczna nie zmieni to może wtedy 

dopiero od 1 września na przykład dać ich do poszczególnych szkół w tych miejscowościach, 

w których będą oni zamieszkiwać. Czy jest na to jakiś pomysł. Proszę o odpowiedź.  

 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Jeżeli chodzi o pytania zadane przez państwa radnych 

to chcę powiedzieć, że w zasadzie od kilku miesięcy mieszkańcy Brzezówki, państwo radni też, 

również wszyscy nasi sołtysi wiedzą, że rodzice, którzy mają dzieci w wieku klas 0, 1, 2, 3 

sami zdecydowali przez ostatnie 2-3 lata. Pytanie innych mieszkańców, zwykle starszych od 

tych, którzy mogą mieć dzieci o zgodę na likwidację szkoły, której de facto nie ma, to jest takie 

bicie piany po prostu. Można jeszcze na siłę ściągać ludzi, pytać się: chcecie zamknięcia tej 

szkoły, w której jest troje uczniów, trzy klasy i czterech nauczycieli czy też się nie zgadzacie. 

A jak powiedzą, że się nie zgadzamy, panie Janku to co wtedy by pan proponował. Jest to 

rozsądne uważam posunięcie. Propozycję przedłożyłem kuratorowi i związkom zawodowym 

nauczycielskim i wszystkie te organizacje zapisane w ustawie zgodnie z procedurą wyraziły 

pozytywną opinię bez jakiś większych uwag, zapytań, dopytań. Również nie było żadnego 

oddźwięku telefonicznego, mailowego w sensie pytania rodziców takich czy innych, tych co 

mają dzieci, co mogą mieć dzieci i starszych bo wszyscy wiedzą, że jeżeli chcemy, żeby w tym 

budynku szkoły dalej funkcjonowała placówka oświatowo-wychowawcza, opiekuńcza jaką jest 

przedszkole i żłobek, takie mamy intencje i realizacja tych zamierzeń jest związana tylko  

i wyłącznie z akceptacją mieszkańców tej miejscowości, którzy będą mieli dzieci w wieku 

żłobkowym czyli od pół roku w górę i wieku przedszkolnym czyli od 3 lat do 6. Będąc kilka 

dni temu, tydzień dokładnie na zebraniu sprawozdawczym na Granicach rozmawiałem  

z siedzącym obok księdzem proboszczem w kontekście spotkań z przed 4-5 lat na tej sali  

w Granicach na świetlicy strażackiej, gdzie po jednej stronie zebrani rodzice z Granic 

protestowali i postulowali nie zamykać nam szkoły, w której jest 9 uczniów a ja sugerowałem, 

że trzeba ją zlikwidować w sensie prawnym, a w tej placówce pozostawić przedszkole  

i rozbudować po modernizacji żłobek. Zamiast tych 9 dzieci dzisiaj w tym obiekcie mamy 70 

dzieci i w większości właśnie z tego osiedla Granice. Ja myślę, że dodatkowo te 60 rodzin  

z Granic w większości jest zadowolonych, że swoje dzieci mogą oddać tam do żłobka i do 

przedszkola a równocześnie 3 razy więcej etatów stworzyliśmy jako samorząd w tym budynku, 

na miejscu dla kobiet głównie z Granic, z Brzyznej, które to kobiety pracy nie miały a miały 

odpowiednie przygotowanie. Sądzę, że podobnie będzie w Brzezówce i nie ma się czego 

obawiać i nie ma co szukać w tym wszystkim jakiegoś podtekstu, że była szkoła, ona dalej 
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będzie, nikt jej nie przewozi jak to kiedyś mówiliśmy helikopterem w inne miejsce. Te same 

klasy, ten sam obiekt, takie same prawie koszty będziemy ponosić i będziemy rozszerzać 

przedszkole, o jeszcze jeden oddział. Wydaje się, że już mamy zapisy prawie zamknięte na 

trzeci oddział, więc nie sądzę, żeby ktokolwiek z tych nauczycieli stracił pracę bo jeśli nie  

w tym obiekcie dalej tylko jako nauczyciel przedszkola a klasy 1-3 i przedszkole to jest to samo 

wykształcenie, te same kwalifikacje to przeniesiemy jednego czy dwóch nauczycieli jeszcze do 

innego przedszkola bo takie potrzeby są. Przy okazji informuję, podjąłem decyzję dla otwarcia 

jeszcze jednego kolejnego oddziału przedszkolnego w przedszkolu nr 1 bo nie zmieściło się 

nam w dotychczasowej strukturze tego przedszkola nr 1 około 22-23 dzieci. Były różne 

rozwiązania ale okazuje się, że nie da się tego załatwić bezkosztowo, musimy otworzyć. 

Oczywiście te same koszty ogrzewania, oświetlenia, kuchni ale koszty nauczyciela i woźnej 

niestety będą. Po to, żeby ułatwić rodzicom, żeby nie rozrzucać tych dzieci przedszkolnych na 

przykład do Brzezówki, ja już tego nie sugerowałem tym rodzicom z Ropczyc, że mamy wolne 

jeszcze kilka miejsc w Brzezówce bo otworzyliśmy trzeci oddział. Mogliśmy to zrobić ale 

zdecydowałem się jednak, żebyśmy ponieśli większe koszty. Ja nie chcę innych argumentacji 

przedstawiać Wysokie Radzie bo mówiliśmy to na komisjach i mówiłem na poprzedniej sesji 

o tych argumentach, które legły u podstaw przedłożenia państwu takiego projektu uchwały  

o likwidacji. Oczywiście, że i tak będzie burmistrz likwidował bo burmistrz przedłożył taki 

projekt uchwały pierwszy raz i drugi raz i państwo akceptujecie, taka jest procedura i sądzę, że 

tak jak pierwszym razem zrobiliście to, też podejmiecie decyzję na pewno rozsądną i na pewno 

nikt nie będzie wam zwracał uwagi, że ot zlikwidowaliście szkołę. Nikt jej nie burzy, ona jest. 

Jeszcze raz powtarzam zmienia się tylko ilość dzieci. Dalej pan radny Darek pyta o dzieci 

uchodźców z Ukrainy. Tych dzieci trochę jest, tak doprawdy nie wiemy ile, pewnie później  

w informacji burmistrza powiem, że mamy zarejestrowanych do dnia dzisiejszego 150 

uchodźców, którym założono PESEL a więc trzeba zakładać, że około 250 wszystkich na 

terenie miasta i gminy zamieszkałych tych uchodźców jest. Oni przyjechali głównie do 

zaprzyjaźnionych rodzin, do swoich mężów zwykle, którzy tu pracowali. Kobiety też ale 

większość to byli mężczyźni pracujący w różnych naszych zakładach i firmach. Jedną z takich 

firm jak pan wspomniał jest firma Weldon, w której pracowało chyba poprzednio 45 głównie 

spawaczy. Ostatnio 30-tu kilku bo część zdecydowała się wyjechać na Ukrainę. Do tych rodzin 

przyjechało 5 innych rodzin. Tydzień temu byłem na Weldonie, rozmawiałem z właścicielem  

i mówił, że pięć rodzin ściągnięto i te dzieci, które chciały być zapisane do naszych przedszkoli, 

szkół to oczywiście była zgoda już wtedy, kiedy mnie pytano do Brzezówki do przedszkola ale 

i do szkół podstawowych na Czekaju, do Lubziny ale też prezes wyrażał chęć zapisania ich do 

ich prywatnych szkół. Weldon ma prywatną szkołę podstawową i przedszkole, większość 

jednak chyba poszła do ich prywatnej szkoły. Dzisiaj rozpoczęliśmy procedurę z dyrektorem 

zespołu oświaty i z jego kadrą oceny arkuszy organizacyjnych naszych przedszkoli, jutro szkół 

już odnośnie nowego roku szkolnego. Decyzje na dziś są takie, że jeśli mamy uchodźców chcą 

zapisywać dzieci do przedszkoli to zapisują do których chcą przedszkoli. Jeśli chcą zapisywać 

do szkoły to zapisują. Nie robimy specjalnych klas, żeby ich zwozić bo musielibyśmy sami 

transportem przywozić z różnych miejscowości bo oni zamieszkują u różnych naszych 

mieszkańców nie tylko w Ropczycach ale rozrzuceni są po zaprzyjaźnionych rodzinach w całej 
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gminie. My proponujemy, że dzieci zgodnie z wiekiem i mniej więcej podstawą programową 

zapisywane są do najbliższych szkół podstawowych tam, gdzie zamieszkują i ta adaptacja musi 

trwać. Trudno mówić o organizacji takich oddziałów, gdzie zbierzemy od przedszkola do 

siódmej klasy te dzieci i będziemy próbowali ich uczyć. Nie ma na razie takich wniosków ani 

takich potrzeb. Z tymi uchodźcami próbują się jakoś porozumieć w możliwym języku wszyscy 

nasi pracownicy różnych instytucji do których ci uchodźcy przychodzą. To jest gminny ośrodek 

pomocy społecznej, to są wymienione przedszkola, szkoły czy urząd bo ewidencja nie tylko. Ja 

nie mówię, że jest łatwo bo są różne problemy językowe. Wykorzystujemy tych nauczycieli, 

którzy pracują w naszych szkołach a przyjechali już kilka lat wcześniej i tu są już zintegrowani 

i zwykle oni dobrze umieli po polsku, więc są takimi tłumaczami trochę społecznymi. Trochę 

już dałem zgodę na kontraktowanie ich, zwłaszcza jeżeli chodzi o gminny ośrodek pomocy 

społecznej. Ja myślę, że na dzisiaj większego problemu nie ma. Dzisiaj nie mamy jako gminy 

podstaw prawnych do tego, żebyśmy na przykład do przedszkoli czy do żłobków przyjmowali 

te dzieci bezpłatnie. Dziś nie ma ustawy, nie ma rozporządzenia traktującego o tym, że dziecko 

do żłobka czy do przedszkola uchodźców ma być za darmo a my nie podjęliśmy takiej decyzji. 

Ja nie przedkładałem jeszcze państwu takiej decyzji i nie uważam, że w tym momencie mam 

ją przedłożyć. To jest moje zdanie. Mają tak samo być obsługiwani jak wszystkie inne polskie 

dzieci na zasadzie mają prawo jak sobie założą PESEL starać się o 500 plus, 300 plus, o zasiłek 

celowy. Od nas w urzędzie gminy mogą otrzymać po analizie wniosków dotyczących ich 

pobytu 40 zł na osobę. Oczywiście beneficjentem nie jest uchodźca ale właściciel mieszkania 

czy hotelu, który ich przetrzymuje i mogą pracować. Proszę pamiętać, że jeżeli mama uchodźcy 

a zwykle taka mama jest w wieku od 20 do 40 paru lat a więc w wieku pracy zawodowej oddaje 

dziecko do przedszkola albo do szkoły, to trzeba robić wszystko, żeby ją zmotywować do pracy, 

nawet jej podpowiedzieć, pomóc. Niech ona pracuje, niech zarabia bo nie możemy myśleć  

w kategoriach takich, że uchodźcy będą u nas tydzień, dwa może trzy i wojska rosyjskie się 

wycofają i oni wrócą. Oni mogą być tu kilka miesięcy oby nie kilka lat, pewnie by nie chcieli. 

Te panie, które mogą pracować, jeśli tylko im sugerujemy jakąś pracę powinny pracować, będą 

się szybciej adaptowały, będą bardziej akceptowalne przez otoczenie, będzie im łatwiej 

zapomnieć o tych pożogach, o tej traumie i włączą się też bardziej w integrację środowiskową, 

więc w tym względzie, jeśli moglibyśmy pomóc jako samorządowcy, jako radni, jako sołtysi, 

jako przewodniczący osiedli, szefowie różnych stowarzyszeń czy firm to apeluję i to byłoby 

właśnie zadanie dla nas.  

 

Przewodniczący Rady - Jeżeli chodzi o temat szkoły w Brzezówce to  ta miejscowość jest  

w mojej parafii. Rozmawiałem niejednokrotnie z mieszkańcami Brzezówki i tak naprawdę to 

rodzice podjęli decyzję odnośnie tej szkoły nie zapisując dzieci. Argument jest prosty. Skoro 

możemy pomóc 20 rodzinom a nie trzem to uważam, że trzeba robić wszystko, żeby ten 

budynek wykorzystać i pomóc tym 20 rodzinom czy 25, jeżeli powstanie ten oddział 

przedszkolny a myślę, że powstanie. 

 

Uchwała w sprawie przeprowadzenia postępowania likwidacyjnego Szkoły Podstawowej  

w Brzezówce została podjęta przy: za – 19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 2. 
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4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: założenia Publicznego Przedszkola  

w Brzezówce - Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych – p. Stanisław Mazur. 

Proponowana uchwała dotyczy założenia Publicznego Przedszkola w Brzezówce.  Z dniem 1 

września 2022 zakłada się Publiczne Przedszkole w Brzezówce. Siedzibą Publicznego 

Przedszkola w Brzezówce będzie budynek dotychczasowej Szkoły Podstawowej w Brzezówce, 

Brzezówka 160. Akt założycielski publicznego przedszkola w Brzezówce stanowi załącznik nr 

1 do niniejszej uchwały. Organizację publicznego przedszkola w Brzezówce określa statut 

przedszkola stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej uchwały. Odnośnie statutu zakradł się błąd 

pisarski w artykule 17 ustęp 1 Statutu wprowadza się poprawkę, powinien być zapis, że  

w przedszkolu mogą być dzieci, którym odroczono obowiązek szkolny jednak w wieku nie 

dłużej niż do 9 roku życia. Tam jest zapis do dziesiątego powinno być do dziewiątego. Po 

podjęciu tej uchwały będziemy wprowadzać dalszą procedurę konieczną do zafunkcjonowania 

tego przedszkola od 1 września czyli NIP, Regon, umowy z pracownikami. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: założenia Publicznego Przedszkola w Brzezówce została podjęta przy: za 

– 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach – Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej – p. Arkadiusz Bęben. 

Zgodnie z ustawą z dnia 29 października 2021 roku o ułatwieniach w prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników rada gminy w drodze uchwały wyznacza 

miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 

określa zasady prowadzenia takiego rodzaju handlu. Są to zadania własne gminy o charakterze 

obowiązkowym. Załącznikiem do uchwały jest załącznik nr 1, jest to schemat graficzny 

obrazujący całe nasze targowisko i załącznik nr 2 to regulamin. Ten regulamin m.in. mówi  

o tym, że uprawnionymi do prowadzenia handlu na wyznaczonych miejscach są rolnicy  

w rozumieniu ustawy o ubezpieczeniu społecznym rolników oraz o tym, że uprawnieni do 

prowadzenia handlu są zobowiązani w szczególności do posiadania przy sobie dokumentów 

potwierdzających status rolnika lub domownika, posiadania przy sobie dokumentu 

potwierdzającego tożsamość oraz przestrzegania regulaminu targowiska Mój Rynek  

w Ropczycach. 

 

Radny p. Bogdan Madeja - Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego przedstawił opinię ww. Komisji z dnia 16 marca 2022. 

Po przeprowadzonej analizie pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał na 45 sesję Rady 

Miejskiej w sprawach: wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki w soboty przez 

rolników i ich domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu w wyznaczonych 
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miejscach - projekt 4.10 i przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Ropczyce - projekt 4.11. 

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Wiadomo, że te budynki zostały przebudowane, zmodernizowane. 

Chciałbym się dopytać jakie jest zainteresowanie, jeżeli chodzi nie tylko o rolników ale 

wykorzystanie w całości tych budynków. 

 

Pan Arkadiusz Bęben -  Kilka dni temu na naszej stronie internetowej został rozpisany konkurs 

na kilka dodatkowych wolnych miejsc, które tam mamy, jest to 5 stanowisk. Zainteresowanie 

jest duże, mam na myśli ten sezon, który się zbliża czyli wiosenny. Ludzie pytają zarządcę czyli 

TBS, chcą sprzedawać kwiatki, drzewa, płody rolne tak, że zaczyna się myślę ciekawy, dobry 

ruch w tym kierunku. 

 

Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz określenia zasad prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach została podjęta przy: za – 21 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce - Kierownik 

Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska – p. Adam Paryś. 

Zgodnie z artykułem 11a ust. 1 ustawy o ochronie zwierząt rada gminy wypełniając obowiązek 

określa w drodze uchwały corocznie do dnia 31 marca program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt programu w celu 

zaopiniowania został przekazany do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Ropczycach oraz do 

Koła Łowieckiego „Ziemia Ropczycka” i Koła Łowieckiego „Lis”. Powiatowy Lekarz 

Weterynarii w Ropczycach pozytywnie zaopiniował projekt programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy w 2022 roku, 

natomiast Koła Łowieckie „Ziemia Ropczycka” i „Lis” nie wniosły do projektu programu 

żadnych uwag. Program ma na celu między innymi zapewnienie opieki zwierzętom 

bezdomnymi, zmniejszenie populacji porzuconych zwierząt, zapewnienie całodobowej opieki 

weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, wskazywanie 

gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, zapewnienie 

bezpieczeństwa mieszkańcom a także edukacji w zakresie humanitarnego traktowania zwierząt.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce została podjęta przy: za – 21 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, 

działka 5987 – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie na rzecz gminy Ropczyce nieruchomości 

gruntowej oznaczonej w operacie ewidencji gruntu obrębu Niedźwiada jako działka 5987  

o powierzchni ogólnej 29 arów 67 m2 z przeznaczeniem do gminnego zasobu nieruchomości 

na cele usług, sportu i rekreacji. Działka na gruncie stanowi grunt rolny. Właściciel wyżej 

wymienionej nieruchomości wyraził zgodę na sprzedaż.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Chciałbym dopytać co jeszcze zostało nam do wykupienia, żeby 

zabezpieczyć ten projekt, który jest przewidziany na budowę boiska, stadionu. Czy tam jakieś 

działki zostały, czy są jakieś problemy z tym wykupieniem, czy jest zgoda. 

 

Pan Józef Krzych - Została jeszcze jedna działka, która jak gdyby graniczy ten teren dotychczas 

uzyskanych zgód na sprzedaż bo jeszcze dwa akty są w trakcie, graniczy teren szkoły 

dotychczasowej i jeszcze jedna działka od strony południowej, w zasadzie połowa działki by 

nam wystarczyła. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działka 5987 została podjęta przy: 

za – 21 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia VIII. zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce - 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej – p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy uchwalenia VIII zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ropczyce. W paragrafie 1 proszę  

o poprawienie błędu pisarskiego w ostatnim zdaniu: zwaną dalej zmianą numer VIII studium  

a przez pomyłkę jest IX. Teren objęty uchwałą jest to teren dworca autobusowego na którym 

chcemy wprowadzić w planie pewne zmiany i stąd, aby można było uchwalić plan muszą być 

najpierw wprowadzone w studium niewielkie zmiany w zakresie parametrów obiektów 

kubaturowych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w uchwalenia VIII. zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Ropczyce została podjęta przy: za – 21 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

5. i 6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejne punkty w porządku obrad sesji to punkt 5 

Informacja o wynikach konsultacji społecznych dotyczących Strategii rozwoju gminy 

Ropczyce na lata 2022-2030 z dołączonym materiałem pisemnym oraz punkt 6 Sprawozdanie 

z działalności burmistrza.  
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Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Te dwa punkty jakby łącznie ale oczywiście kilka 

zdań na temat informacji o wynikach konsultacji społecznych dotyczących Strategii rozwoju 

Miasta i Gminy Ropczyce na lata 2022- 2030, czyli na najbliższe 7 lat. Tutaj chcę przypomnieć, 

że decyzją Wysokiej Rady przystąpiliśmy w roku ubiegłym do opracowania takiej strategii, że 

w ramach tej procedury wynajęliśmy firmę specjalistyczną, która przygotowuje procedurę 

opracowania, prowadzi na tym etapie konsultacje. Natomiast omawiając chciałbym 

powiedzieć, że dość dokładnie przeczytałem ankiety przekazane nam do gminy elektronicznie, 

fizycznie też i głosy były fizyczne bezpośrednio w dyskusji. Pewnie jak państwo poczytacie 

ten materiał to zobaczymy po pierwsze, że nasi mieszkańcy skupiają się na dla nich istotnych, 

ważnych sprawach w zakresie przede wszystkim infrastruktury bezpieczeństwa 

bezpośredniego typu konieczność budowy chodników, dróg, ulic, przebudowy, oświetlenia 

tych ulic, dróg, również kwestie związane z zabezpieczeniem ich domów przed powodzią ale 

też infrastruktura, która jest nam potrzebna dla wychowywania młodzieży, dzieci,  

infrastruktura sportowa, rekreacyjna mowa też i o drogach rowerowych, o ścieżkach,  

o pasażach rekreacyjnych wzdłuż Wielopolki. Jest wiele propozycji, są punktowe odnoszące 

się na przykład do omawianego wcześniej tematu budowy w przyszłości stadionu  

w Niedźwiadzie, czy placów zabaw w niektórych naszych miejscowościach. W różnych sferach 

widzimy, że nasi mieszkańcy potrzebują też takiej infrastruktury, która pozwoli im spokojnie 

spędzić weekend, czas wolny z dziećmi. Oczywiście takie propozycje są realizowane i wiemy 

mniej więcej po tych ankietach, po tej konsultacji, że w dalszym ciągu tej infrastruktury jeszcze 

w sensie zagęszczeń jest za mało, że trzeba więcej. Było wiele spraw poruszanych w zakresie 

infrastruktury technicznej, przede wszystkim związanej z budową domów, chodzi o wodociągi, 

kanalizację sanitarną, odbiór wód opadowych, to zagospodarowanie, które jest zawsze istotne 

i wiąże się z lokalizacją naszego miejsca zamieszkania. To są zawsze najdroższe inwestycje, 

trudne zwłaszcza tam, gdzie zakończyliśmy jakąś inwestycję w danej miejscowości 

kanalizacyjną czy wodociągową ale mieszkańcy dalej budują swoje domy i też chcą do tych 

domów podciągać sieci, których my zbytnio już nie chcemy budować bo robimy duże 

inwestycje a te pomniejsze staramy się przerzucać na naszą specjalistyczną jednostkę  

w zakresie dostarczania wody i odbioru ścieków jaką jest PUK. Natomiast PUK jako 

przedsiębiorstwo gospodarki komunalnej został zamrożony w skali kraju poprzez to, że ich 

dochody są zależne od urzędnika państwowego w Polskich Wodach,  który ustala taryfy na 3 

lata i stara się, żeby ta taryfa była jak najmniejsza czyli, żeby w zasadzie nie było zysku na 

realizowanie tego typu inwestycji. Tu mamy wielką sprzeczność w naszej gminie i problemy  

z tym związane ale myślę, że to się uwidacznia w każdej gminie w Polsce i wymaga to jednak 

dyskusji na poziomie parlamentarzystów i rozwiązań prawnych. Dalej była mowa  

o infrastrukturze społecznej, chodzi na przykład o budowę szkoły w Witkowicach. Dalej mowa 

też jest by było w Ropczycach kino. Też staramy się zdążać do budowy w przyszłości takich 

obiektów. Chodzi o aktywności różnych stowarzyszeń o profilu kulturalnym, sportowym. Jest 

parę propozycji, aby pomóc mieszkańcom w przemieszczaniu się osobowym, pasażerskim bo 

dzisiaj wiemy, że generalnie korzystamy z samochodów ale przy drogim paliwie, ale też i tym, 

że nie wszyscy mieszkańcy mogą mieć samochód czy mogą się poruszać samochodem to jest 
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też widoczny problem. Tak samo jak i poziom obsługi specjalistycznej służby zdrowia, nie 

tylko nasz problem ale pewnie w całej Polsce, wszędzie i to też w ankietach naszych jest 

widoczne. Jest mowa o różnych proporcjach motywacji włączania się naszych mieszkańców  

w spotkania integracyjne w postaci konkursów czy też zawodów, w których można by 

motywować do konkurencji pomiędzy sołectwami, osiedlami, pomiędzy różnymi grupami ale 

konkurować w duchu integracji. To są ciekawe sugestie i oczywiście będziemy je brali też pod 

uwagę, będziemy motywować nasze jednostki specjalistyczne i stowarzyszenia do takich 

kierunków działań. Dochodzę do takiego wniosku, że w naszym mieście i gminie Ropczyce 

potrzeba kapitału, środków finansowych, żeby móc realizować absolutnie słuszne sugestie, 

wnioski naszych mieszkańców przedstawione w tych ankietach do roku 30-tego. Te kierunki 

rozwoju są zgodne mniej więcej z naszymi corocznymi planami czy dotychczasowymi 

strategiami które przyjmowaliśmy, które zdążają do poprawy jeszcze lepszego poziomu życia, 

który wynika z infrastruktury technicznej i społecznej. Oczywiście zauważyłem, że nie było 

zbyt dużo w tej ilości ankiet wniosków o to abyśmy znacząco poprawiali infrastrukturę 

techniczną i społeczną w naszych przedszkolach i szkołach. To dla mnie jest taka nagroda, że 

w tej dziedzinie zrobiliśmy przez wiele lat sporo i ci którzy tu się wypowiadali pewnie też  

w różnym wieku zauważają, że poziom opieki nad dziećmi, edukacji na terenie naszej gminy 

jest dobry, bo inaczej mielibyśmy więcej wniosków tego typu, które odnosiłyby się na przykład 

do Witkowic, do zauważanej potrzeby budowy szkoły. Będziemy więcej na temat tej strategii 

mówić pewnie już na następnej sesji, gdy firma nam przedłoży ten materiał i to już będzie jakby 

przyjęcie przedłożenia. Oczywiście wcześniej na komisjach podyskutujemy i zapisy, które 

znajdą się już w projekcie tej strategii będą też naszym udziałem i będą przez nas 

weryfikowane. Punkt następny dotyczący informacji na sesję. Tutaj chciałbym kilka zdań 

jeszcze dopowiedzieć do tych pytań, które tutaj państwo radni zadali na początku dotyczących 

uchodźców. Jeszcze raz przypomnę, że na dziś do godziny 12:00 mamy wydanych 150 

numerów PESEL. Ponieważ wiemy, że nie wszyscy uchodźcy z Ukrainy na terenie naszej 

gminy chcą złożyć taki wniosek, mają jakieś wątpliwości, obawy, może uważają, że będą 

bardzo krótko i nie ma takiej potrzeby, żeby byli zmuszeni składać wnioski w ZUS-ie o te 

zasiłki zakładam, że jest ich więcej niż 150. Tu na pewno wyrazy uznania i szacunku dla 

aktywności naszych mieszkańców, życzliwości i chęci przyjęcia. Przecież nasi mieszkańcy ich 

utrzymują bo to tak w większość jest. Część z nich jest u swoich rodzin, które tu już pracują od 

lat czy od miesięcy ale część przyjęły nasze rodziny. Ktoś może z państwa zapyta, czy  

z naszych mieszkańców, co jeszcze robimy na wzór innych gmin. Przygotowywaliśmy się też 

w taki sposób, że nagle z dyspozycji wynikającej z nowej ustawy, uchwalonej parę dni temu 

Wojewoda Podkarpacia może nam narzucić kilka autobusów, oby nie, tych uchodźców  

i musimy być przygotowani do szybkiego ich zagospodarowania na terenie naszej gminy, 

przynajmniej na kilka, kilkanaście dni, dopóki nie podejmie się decyzji, gdzie oni dalej mają 

mieszkać przez tygodnie czy miesiące. Kupiliśmy 60 zestawów łóżkowych wraz  

z pościelą, z kocami, z tym wszystkim co by pozwalało ich zlokalizować na przykład w naszych 

czterech domach kultury, czy w niektórych świetlicach remiz strażackich te, które mają 

stosowne sanitariaty, może nie przystosowane do dłuższego pobytu większej liczby osób ale 

jednak w tych naszych obiektach publicznych w których są kuchnie i mogliby też sami coś 
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sobie przygotowywać czy również mieszkańcy zorganizowani choćby w Koła Gospodyń 

Wiejskich czy w inne grupy mogliby im w tym pomóc. Wielką robotę wykonało ZHP wraz  

z Centrum Kultury, ze szkołami, gdzie zwrócono się z apelem do mieszkańców, aby kto może 

i kto chce przekazał dary rzeczowe w postaci wyżywienia czy różnych środków 

opatrunkowych, higienicznych, sanitarnych. Zbieramy to w Centrum Kultury, zbierają to 

harcerze, oni to odbierają, segregują i równocześnie w drugą stronę od razu przekazują po 

części do u nas zamieszkałych na terenie miasta i gminy uchodźców, tych o których 

wspominałem a część drogą chorągwi ZHP przekazują wprost na Ukrainę. Zbieramy też  

w różnych instytucjach środki i przykładem tego jest urząd miasta i gminy, gdzie jest 

wystawiona stosowna puszka i co kilka dni komisja trzyosobowa liczy, protokolarnie 

przekazuje te środki finansowe i one są przekazywane do kolejnych organizacji tego typu, które 

kupują to co trzeba i uzupełniają  niedobory jeśli czegoś brakuje. Jest teraz na analizie u nas 

propozycja organizacji koncertu. Jesteśmy na etapie przygotowania, w szkole nr 1 w nowej 

naszej hali. Też i po to, żeby tą halę pokazać rodzicom dzieci chodzących do szkoły nr 1 bo nie 

wszyscy w tej nowej hali byli ale też i wszystkim innym, którzy chcieliby przyjść na koncert  

i przy okazji złożyć datki finansowe na rzecz uchodźców, na rzecz Ukrainy walczącej  

z najeźdźcą a później te środki przekaże się na stosowne konta, które pomagają tym, którzy są 

po tych pożogach czy w trudnej sytuacji. Oczywiście chcemy, żeby wszystko było dobrowolnie 

i charytatywnie czyli występujące zespoły, organizacja i praca na rzecz organizacji takiego 

koncertu. W innych sprawach jak zawsze Wysoka Rado zaczynałem od informacji o naszych 

szlakach komunikacyjnych, drogach, ulicach, chodnikach to powiem tak, że mamy 21 marca  

a więc pierwszy dzień wiosny i z zimą się żegnamy. Rezygnujemy już z pługów, odpinamy 

pługi od samochodów i demontujemy piaskarki. Oby nas jednak zima nie zaskoczyła bo już 

przechodzimy w te urządzenia, które utrzymują czystość i porządek. Dodam, że od listopada 

do chwili obecnej wydaliśmy 710 000 zł na zimowe utrzymanie i to jest znaczna kwota. Trochę 

więcej w  tamtym sezonie bo łapiemy jakby skraj poprzedniego roku. Ja nie powiem, że jakaś 

była wielka, potężna i trudna zima ale jednak nasi mieszkańcy się bardzo przyzwyczaili do 

tego, że dbają o swoje bezpieczeństwo w czasie dojazdu rano do pracy, o bezpieczeństwo dzieci 

dojeżdżających do szkół i musimy to utrzymywać zgodnie z przetargami na pewnym poziomie, 

który jest wymagalny, wnioskami i telefonami i naszym zdrowym rozsądkiem. Jesteśmy po 

wielu przetargach, już podpisaliśmy też sporo umów, letnie utrzymanie, zieleń, sprzęt, 

porządek, czystość, sprzątanie przystanków, odbiór nieczystości z koszy, to wszystko, co wiąże 

się zabezpieczeniem sprzętu pod remonty naszych dróg. Jesteśmy na etapie ostatniego 

przetargu na przełomy. Też nas to w ciągu roku sporo kosztuje. Po podsumowaniu wszystkich 

przetargów i umów pewnie poinformuję na następnej sesji jakie to są kwoty. Wiemy, że do 

dyspozycji mamy 7 000 000 ponad na dwa duże projekty drogowe, modernizacyjne, które 

robimy; Czekaj ulica Brzozowa i centrum Ropczyc Króla Kazimierza Wielkiego. Tutaj 

przypomnę, że 5 000 000 ponad pozyskaliśmy z dotacji zewnętrznej a dwa dokładamy  

z własnego budżetu. I to są w tym roku największe inwestycje, można by powiedzieć drogowe. 

Pewnie większych już chyba w tym roku nie będzie ale będziemy ogłaszali jeszcze przetargi na 

pomniejsze inwestycje polegające na przebudowie z dróg piaskowych, żużlowych, 

kamienistych na asfaltowe. Nie będzie tego zbyt wiele, na dziś mamy do dyspozycji pół miliona 
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złotych. Nie jest to dużo i wygląda na to, że jeżeli nie zdobędziemy z zewnątrz takich środków 

na takie przebudowy, to więcej z naszych dochodów, własnych środków nie będzie bo te 

pieniądze są wszystkie wyliczalne. Co prawda mógłbym powiedzieć, że na przykład byłyby 

obawy czy w tym roku nasz dochód z CIT-u, czyli ten podatek dochodowy, który płacą firmy 

a my mamy w nim udział będzie w tej wysokości zapisanej w budżecie ale w tym roku jest inny 

rozdział tych środków. Państwo poprzez Ministerstwo Finansów płaci nam 1/12 w każdym 

miesiącu tej prognozy ale jak dochodów nie będzie bo Zakłady Magnezytowe sygnalizują, że 

będzie dla nich ciężki rok bo wszystko to co do tej pory było przedmiotem handlu z hutami, 

cementowniami Ukrainy i Rosji to dzisiaj jest tylko deficyt bo to co już poszło to pieniędzy nie 

będzie a więcej nie pójdzie, więc trzeba się liczyć, że taki zakład jak Zakłady Magnezytowe 

może dochodu opłaconego podatkiem nie mieć i to my odpokutujemy jako gmina w przyszłym 

roku w marcu. Będziemy musieli oddać jeśli się okaże, że w tym roku ten dochód do 

Ministerstwa Finansów przez urzędy skarbowe nie wpłynie. I to jest ten ból, że musimy się już 

powoli przygotowywać i jakby sobie przypominać, że rok przyszły w sensie naszych 

możliwości może być nie lepszy a nawet gorszy. Przypomnę, że mamy fundusz sołecki 300 

000 zł i tutaj dotrzymujemy słowa. Te środki, które są w dyspozycji sołtysów, rad sołeckich 

będziemy zabezpieczać i te środki mają po prostu być wydatkowane na te doraźnie remonty 

typu transport kamienia, jego rozłożenie, rowy, przepusty tego typu operacje, które związane 

są z zabezpieczeniem przejezdności i znaki. Mieszczą się w tym też koszty zimowego 

odśnieżania a więc mimo, że to jest 300 000 ponadto i tak to nie są duże środki. Z innych spraw  

prorozwojowych to w dużym skrócie przypomnę, że jedna duża inwestycja jest na ukończeniu. 

Sądzę, że jakiś miesiąc, półtora i zakończymy przebudowę gminnego oświetlenia czyli 2300 

lamp ale to nie tylko lampy, to są kilometry kabli łączących te lampy, to są wyniesione skrzynki 

sterujące z dotychczasowych transformatorów. Główny cel to po pierwsze oszczędność i po 

drugie trwałość oświetlenia by nie było gasnących dniami a czasami tygodniami niektórych 

lamp i by szybkość w ich zamianie, gdyby się wypalały czy psuły, żeby była bardziej sprawna. 

Mam nadzieję, że zostanie to wszystko zauważone i informuję, że w związku z tym, że 

obniżyliśmy koszty bardzo znacząco i zyski z tego mamy przeznaczać na spłatę 

preferencyjnego kredytu to jednak pozwoliłem sobie zlikwidować  ograniczenia sprzed dwóch 

lat dotyczące obszarów, rejonów i godzin oświetlenia ulicznego. Świecimy już tak jak przed 

covidem, z uwagi na to, że nie ma znaczącego wzrostu cen energii elektrycznej kompensujemy 

to oszczędnością tańszej technologii. Dworzec nowy PKS-u myślę,  że oddamy do końca 

czerwca. Nasze plany i zamierzenia zmierzają do tego by rozebrać stary dworzec na wakacjach, 

obniżyć tym znacząco koszty, poprawić wygląd tego obszaru a równocześnie ten teren po 

dworcu obecnym zagospodarować - wrzesień, październik pod kątem skweru rekreacyjnego, 

wypoczynkowego oczekujących na autobusy, busy młodzieży, ludzi starszych. To będzie taki 

okres przejściowy mam nadzieję i wiarę, że za kilka lat jednak gminy nasze zostaną 

wzmocnione środkami takimi czy innymi, będziemy mogli nasze zamierzenia w zakresie 

obiektu publicznego, w zakresie kultury w sensie biblioteka, sala koncertowo-kinowa, jako 

Ropczyce zrealizować. Na dziś taki obiekt może kosztować w granicach 45 000 000 zł  

i absolutnie nas na to nie stać z naszych dochodów tak bardzo okrojonych w latach tych 

systemowych. Możemy tylko liczyć na środki finansowe i takie wnioski będziemy składać. Już 
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w tym roku złożyliśmy wiele różnych wniosków. Też dużo jest realizacji u nas inwestycji 

wodno-kanalizacyjnych. Jesteśmy już po umowach, jesteśmy na etapie przetargu, będą kolejne 

przetargi w zakresie wodociągów i kanalizacji. Sądzę, że w tym roku wydamy w granicach 8 

000 000 zł na kilka zadań. Jeszcze raz przypominam, że nasze możliwości są o wiele mniejsze 

niż jeszcze kilka lat temu. I również inwestujemy w inwestycje sportowe. Przygotowane są 

umowy do podpisania po dzisiejszej sesji na dwa obiekty o nawierzchni sztucznej dla naszych 

szkół w Gnojnicy Woli i na Granicach. Przymierzamy się do toru rowerowego przy szkole nr 

5 na górce. Teraz wszystko jest w rękach procedury w Urzędzie Marszałkowskim. Jak się 

zakończy to będziemy ogłaszali przetarg ale są też pomniejsze typu siłownia w Niedźwiadzie 

Górnej czy w innych miejscach uzupełnianie - Ogród Jordanowski. To nie są  małe wydatki bo 

Ogród Jordanowski to kwota w granicach 60 000 zł, więc trochę tych urządzeń już 

zdekapitalizowanych wymienimy. Chcę też powiedzieć, że wiele pracy, czasu poświęcamy  

w urzędzie sprawom budownictwa mieszkaniowego. To nie tylko Referat Gospodarki 

Przestrzennej, który wydaje decyzje o warunkach zabudowy, przygotowuje różne opinie  

i przygotowuje szczegółowe plany zagospodarowania ale również i nasi partnerzy jak TBS, 

który jest po przetargu, czekamy na podpisanie umowy na budowę bloku, gdzie byłoby 36 

mieszkań na najem. Oczywiście do oddania do użytku końcówka roku przyszłego 2023 ale też 

sądzę, że w końcówce roku może być gotowy do odebrania blok dewelopera 8 piętrowy,  

w którym jest 36 mieszkań i to też byłby nowy zasób, istotny i ważny, żeby zatrzymywać 

rodziny czy też ściągać spoza naszej gminy poprzez zakup mieszkań własnościowych.  

Z tym się wiążą nasze przygotowania do zabezpieczenia nowych terenów pod budownictwo 

blokowe, mieszkaniowe. Takie koncepcje zleciliśmy. Zakładam, że za 3-4 miesiące na bazie 

przedłożonej nam koncepcji architektów poprosimy o podjęcie decyzji o wdrożeniu uchwalenia 

nowego szczegółowego planu zagospodarowania przestrzennego, który by przygotowywał 

tereny w granicach naszego miasta pod przyszłe osiedle bloków na lat 25 czy 30. Takie decyzje 

muszą zapaść, już powinny zapadać i musimy się też z tymi decyzjami Wysoka Rado zmierzyć. 

Kupujemy też inne nieruchomości o czym tu była mowa, w tym roku akcentujemy zakup 

nieruchomości pod stadion i byłoby wspaniale, gdyby nas było stać kupić jeszcze te dwie 

działki na które przyznaję nie mamy środków finansowych, co nie znaczy, że nie zlecamy 

opracowania projektu technicznego stadionu z uzyskaniem pozwolenia do końca roku. 

Chcielibyśmy, żeby te dwie procedury się zeszły, że wykupimy notarialnie cały teren potrzebny 

pod stadion w Niedźwiadzie i żeby nas tylko było stać jeszcze na to, tu muszę zaznaczyć. 

Chcemy kupić 20 arów, przyzwolenie Wysoka Rada na poprzedniej sesji dała pod szkołę nr 1. 

Nie chcemy tego terenu zagospodarowywać w tym roku, nie stać nas na to i pewnie jeśli do 

końca dopracujemy negocjacje zakupu tej 20 arowej działki sąsiadującej ze szkołą nr 1 to  

jeszcze trochę zejdzie bo takie są uzgodnienia. Rozpoczęliśmy z zespołem oświaty konsultacje 

i pierwsze decyzje o zatwierdzaniu organizacji przedszkoli i szkół na nowy rok szkolny od 1 

września do końca sierpnia przyszłego roku. Wynik tych konsultacji, ustaleń czy też jakby 

pierwszych decyzji zatwierdzających arkusze organizacyjne będzie miał wpływ na koszt 

utrzymania żłobka, przedszkoli i szkół w nowym roku szkolnym od 1 września. Do podliczenia 

tych kosztów i porównania ich z dotychczasowym rokiem potrzebna jest nam jeszcze decyzja 

rządu, Ministra Edukacji, pewnie premiera i Ministra Finansów jakie podwyżki dla nauczycieli 
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będą wdrożone w tym roku. Wiemy, że od 1 września ale jakie nie wiemy. Dlaczego? Dlatego, 

że generalnie koszt wzrostu wynagrodzeń nauczycieli decyzją Ministra Edukacji dotyczy 

również przedszkoli a te utrzymywane są w 85% z naszych dochodów własnych a więc nas to 

znacząco zaboli. W tym roku tylko 4 miesiące ale ponieważ nie wiemy jaka to wysokość to 

powiem, że to aż 4 miesiące i na to też na dzisiaj zabezpieczenia w zasadzie w naszym budżecie 

zbyt dużego nie ma. Mówię zbyt dużego bo pozostała nadwyżka budżetowa z tamtego roku 

wstępnie wyliczalna, podana przez panią skarbnik to dla mnie około 300 000 zł. Oczywiście to 

nie koniec liczenia, pewnie na koniec maja będziemy mieli taki raport przez panią skarbnik 

przedstawiony i wtedy ostatecznie będziemy wiedzieli ile nam zostało a być może do końca 

maja my już te 300 000 zaangażujemy w przedsięwzięcia przetargowe bo dzisiaj jest sytuacja 

taka z drożyzną na rynku, że każdy przetarg wymaga dofinansowania jeśli go nie chcemy 

unieważnić, bo wszystkie kwoty, które są wyliczane przez naszych inżynierów  

w specyfikacjach przetargowych, w przetargu w ofertach najniższych są dużo wyższe niż te 

wyliczone i albo dokładamy z tej nadwyżki z tamtego roku a jeśli nam braknie tej nadwyżki to 

będziemy musieli rezygnować z tych przetargów. Jeśli chodzi o kulturę, sport podzieliliśmy 

środki te, które były w tym roku do dyspozycji dla wszystkich  stowarzyszeń sportowych. To 

są środki wpływające z opłat za alkohol, za pozwolenia na sprzedaż alkoholi, jak również środki 

nasze z dochodów własnych. Są to środki generalnie o 50 000 wyższe od środków, które 

mieliśmy do dyspozycji w tamtym roku. Czy wystarczające? Nie. Dlatego, że wszystkie koszty 

w tych stowarzyszeniach sportowe i kulturalne też wzrastają. Choćby przejazdy, opłaty czy 

zakupy artykułów, które na treningach czy na zawodach są potrzebne. Chcę też poinformować, 

że kończymy konsultacje z jednostkami OSP, które nazywamy dorocznymi, obligatoryjnymi 

sprawozdaniami z ich działalności, obligatoryjnymi bo to są stowarzyszenia i stosowne raporty 

muszą składać do urzędów skarbowych. Temu służą właśnie te zebrania sprawozdawcze. 

Zostało jeszcze OSP Brzezówka. Wnioski z dotychczasowych zebrań są takie, że ciężko będzie 

funkcjonować na dotychczasowym poziomie jednostkom naszym OSP przy tym finansowaniu, 

które jest bo jest takie jak w roku ubiegłym ale wszystko więcej kosztuje. Dzisiaj zwracałem 

uwagę na przykład kierownikowi referatu, który koordynuje jednostki OSP, żeby mi wyjaśnił, 

czy koszt ogrzewania gazowego w jednej z OSP, w niewielkim OSP, 936 zł za okres od 1 

stycznia do 19 stycznia nie jest w jakiś sposób zawyżony bo jeśli tak dalej będzie to 

wprowadzimy taki rygor jaki jest w niektórych jednostkach, że połowę płaci stowarzyszenie, 

czy dana jednostka OSP a my drugą połowę. Panie prezesie dotyczy Gnojnicy Woli. Więc to 

jest taki apel do wszystkich gospodarzy, którymi są prezesi bo dzisiaj ogrzewanie jest 

najdroższe, zwłaszcza w tych jednostkach, które jeszcze wymagają takiej modernizacji czy 

termomodernizacji. Akurat ta jednostka w pewien sposób jest tłumaczona bo zgadzam się, tam 

jeszcze termomodernizacji nie było. W jednostkach OSP, dla przypomnienia w tym roku jest 

duży wydatek inwestycyjny naszej gminy OSP Mała. Kończymy budowę tej nowej jednostki  

i oddamy ją do użytku mam nadzieję pod koniec września. Już zadałem pytanie zarządowi OSP 

ale również sołtysowi i naszemu radnemu na zebraniu w Małej co dalej z tym budynkiem, który 

jest zdekapitalizowany, służył przez ostatnie 70 lat, był wybudowany trochę w czynie 

społecznym, w tym samym roku co OSP w Brzezówce, którego to budynku już nie ma. OSP 

Brzezówka rozebraliśmy. Mała stoi, dobrze służy. Świadczy to też o gospodarności, 
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zapobiegliwości i empatycznemu podejściu do budynku, do tej infrastruktury, mieszkańców 

Małej bo zadbany. Tutaj też będziemy musieli podjąć takie decyzje jaki cel, komu ma służyć  

i czy ma służyć. Jest jeszcze jedna decyzja w zakresie OSP, zakup nowego samochodu dla OSP 

Granice. Taki wniosek podpisałem przy założeniu, że kupujemy samochód lekki, którego koszt 

nie będzie większy niż 300 000 zł,  mam nadzieję, że dostaniemy dofinansowanie z Zarządu 

Głównego Państwowej Straży Pożarnej i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. To 

są warunki brzegowe. Tutaj też publicznie to mówię, jeżeli zarząd i członkowie OSP Granice 

chcieliby mieć jednak samochód średni to mogą go mieć kupiony ale starszy albo muszą 

poczekać na składanie wniosków o środki finansowe z nowej perspektywy finansowej wtedy, 

kiedy będzie czas na aplikowanie o samochody średnie z dotacją 85%. Tak było  

w dotychczasowych dwóch perspektywach finansowych, że gminy miały prawo składać 

przynajmniej na jeden taki samochód, jeden wniosek w okresie składania i co roku taką dotację 

otrzymywaliśmy. W pierwszej perspektywie był kupiony samochód średni dla jednostki 

Lubzina, drugi dla Ropczyc ale proszę pamiętać, że to są jednostki, które są w krajowym 

systemie ratownictwa i one wymagają takiego sprzętu, natomiast OSP Granice według mnie 

wymaga nowego sprzętu ale na wzór Gnojnicy Dolnej, Witkowic, Checheł, Brzezówki. To jest 

taki sprzęt, który sugeruję do 300 000 zł. Wysoka Rado dziękuję za wysłuchanie. Jeszcze raz 

przypominam, że 3 kwietnia chcemy w niedzielę w szkole nr 1, w hali nowej zorganizować 

koncert. Serdecznie zapraszam, gdyby ktoś z państwa radnych chciał też coś wnieść, udzielić 

pomocy to głównym organizatorem jest pani dyrektor Centrum Kultury Sylwia Ruszel, do niej 

kierować sugestie i wnioski.  

 

7. 

Radny p. Dariusz Herbut - Pan burmistrz nam dość szczegółowo opisał sytuację jaką mamy  

w budżecie gminy na ten rok. W związku z tym nie będę wnioskował o budowę nowej drogi 

tylko złożę wniosek o remont istniejącej. Mianowicie chodzi mi o część ulicy Kwiatowej, 100 

metrów długości od strony ulicy Kolejowej, co roku już była po zimie łatana i teraz już nie 

wiadomo czy jest więcej łat czy dziur, jest ta nawierzchnia dość taka pofatygowana. W związku 

z tym proponuję, żeby kierownik referatu dróg czy pracownicy ewentualnie może zastanowili 

się nad kwestią czy nie lepiej by było sfrezować ten fragment i położyć nowy asfalt, żeby znowu 

co rok nie trzeba było tego łatać, może by to dłużej wytrzymało. To jest pierwsza kwestia. 

Druga kwestia też związana z drogą do pomyślenia na przyszły czas, może w następnych latach, 

jeżeli chodzi o część drogi, boczną Robotniczej, tam mamy od krzyżówki  z Robotniczej do 

oczyszczalni ścieków naszej zmodernizowanej fragment drogi betonowej, ona też jest 

pofatygowana. W zasadzie nigdy nie była porządnie remontowana i nie wiem czy tam 

wystarczyłoby to połatać czy też trzeba coś na przyszłe lata zaplanować, zaprojektować jakąś 

może przebudowę. Jeszcze jest jedna kwestia. Chciałem podziękować panu burmistrzowi  

i radnym za podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetowych dotyczących przedłożenia 

środków 900 000 zł na budowę kanalizacji na osiedlu Czeka za torami. Jest to inwestycja długo 

wyczekiwana przez mieszkańców. Co prawda tam nie ma dużo domów, około 20 jest, ale 

kolejne budynki się tam budują, działki powstają tak, że tych domów przybędzie. Jest to 

miejsce, które w zasadzie jest bardzo blisko oczyszczalni a od 2009 roku o ile się nie mylę tam 
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projekt sieci kanalizacyjnej był wykonany i przez te wszystkie lata mieszkańcy na to czekają. 

Mam nadzieję, że ten pierwszy krok pociągnie za sobą następne i ta inwestycja zostanie 

wykonana mając na uwadze to, że środki te są z Polskiego Ładu czyli teoretycznie pieniądze 

na to są. Może jak nie będzie przetarg drogi to nie trzeba będzie do tego dokładać.  

 

Radny p. Jan Rydzik -  Chciałem poinformować mieszkańców osiedla Świętej Barbary i osiedla 

Północ, że w środę 23 będzie organizowane zebranie w świetlicy Spółdzielni Mieszkaniowej 

przy Armii Krajowej za wymiennikownią PEC-u w sprawie odtworzenia przychodni, oddziału 

przychodni ZOZ Ropczyce. Informacja jest także w internecie, była na tablicach ogłoszeń 

parafii, na mszach proboszcz też ogłaszał. Zapraszam wszystkich mieszkańców na środę na 

17:00 w sprawie lokalizacji, czy usłyszeć od mieszkańców propozycje w sprawie tej 

przychodni. Będzie uczestniczył starosta Witold Darłak, będzie uczestniczył dyrektor ZOZ-u 

pan Tomasz Baran, nasi przewodniczący osiedli tak, że bardzo bym prosił jakby ktoś jeszcze 

mógł powiadomić innych, że w środę 17:00 w Spółdzielni Mieszkaniowej, w świetlicy będzie 

organizowane to zebranie.  

 

Radny p. Mateusz Raś - Mam nadzieję, że uda się pozyskać dofinansowanie do tego samochodu 

i gwoli wyjaśnienia w 2020 roku zakupiliśmy samochód do Lubziny. Koszt tego samochodu 

wraz z dofinansowaniem panie burmistrzu z przykrością stwierdzam 362 000 plus ta panująca 

drożyzna jak to pan mówi w 400 000 nie bardzo się zamkniemy, jeśli dojdzie do tego zakupu. 

Tak, że już trzeba głęboko do kieszeni pewnie zaglądać, gdyby się udało.  

 

Radny p. Dariusz Skórski - Panie przewodniczący jak już się chwalimy, to publicznie pochwalę 

w swoim imieniu i w pana przewodniczącego, wczoraj były zorganizowane Mistrzostwa Polski 

w sumo. Nasze sumo Lubzina przy wsparciu sumo z Gnojnicy zwyciężyło w zestawieniu 

drużynowym chłopaków. Dziękuję panu burmistrzowi za wsparcie tej inicjatywy i żebyście 

państwo radni wiedzieli, że te pieniążki, które przeznaczamy na organizacje pożytku 

publicznego nie są zmarnowane. Wczoraj przyjechali zawodnicy z całej Polski, z Wrocławia, 

z Białegostoku, z Łodzi, ogromne ośrodki a nasz klubik lubziński wygrał. 

 

Radna p. Maria Golenia - Ja chciałabym bardzo podziękować za przycięcie gałęzi u nas na 

osiedlu Witkowice i wywiezienie kruszywa, panu kierownikowi, za szybką interwencję i skoro 

na Czekaju tylko potrzebny będzie remont to może te środki by przenieść do nas na Witkowice 

bo u nas już była tyle razy remontowana Cicha, 200 m w zasadzie, i bylibyśmy bardzo  

wdzięczni jakby ten odcinek zrobić, niekonieczne nawet grubą nawierzchnię ale, żeby to była 

nawierzchnia tego odcinka bo mieszkańcy bardzo interweniują.  

 

Przewodniczący Rady -  Chciałbym z tego miejsca złożyć podziękowanie Wysokiej Radzie, 

obydwom klubom, klubowi radnych PiS i Samorząd i Gospodarka za inicjatywę, którą 

podjęliśmy w kwestii pomocy młodzieży z Ukrainy. Bardzo wam dziękuję za to, że 

odpowiedzieliście na ten apel. Jednocześnie chcę powiedzieć, że włączamy się w różne 

inicjatywy. Tutaj apelowałbym o to, żeby jednak nie prześcigać się, czy nie licytować, że ten 
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da więcej czy ten dał mniej. Bardzo proszę o dalej kontynuowanie tego, żeby się włączać  

w inicjatywy, żeby pomagać bo niestety takie są czasy, że musimy pomóc tym ludziom. 

Również zapraszam 3 kwietnia na halę przy szkole podstawowej nr 1. Wesprzyjmy również tą 

inicjatywę, miejmy tam też swój udział. Chcę powiedzieć, że osiedla, miejscowości, wioski 

włączają się też czynnie w pomoc dla uchodźców. W mojej miejscowości dwie takie akcje były 

organizowane przez mieszkańców i przez Caritas. Łącznie zebraliśmy 1,5 tony produktów 

żywnościowych, higienicznych. Bardzo dziękuję z tego miejsca wszystkim tym, co się 

angażują, mieszkańcom, pracownikom gminy, również koleżankom i kolegom radnym. Nie 

ustawajmy w tej pomocy. Bardzo serdecznie za to dziękuję.  

 

8. 

Przewodniczący Rady zamknął 45 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich,  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich. 

 

 

 

 

 


